
Inspraak Rick Grootendorst voor de vergadering op 22 februari 2023 Statencommissie Ruimte, 

Groen, Water & Wonen. Betreft agenda punt 8: SB Laatste stand van zaken Aanpak Piekbelasters, 

NPLG en UPLG 

Mijn naam is Rick Grootendorst. Ik ben melkveehouder in Westbroek binnen het Natura 2000 gebied 

de Oostelijke Vechtplassen. Jaren van verkaveling, ten dienste van de natuurontwikkeling, zorgde 

voor een huiskavel van 40 hectare met aansluitend 15 hectare natuurland. In 2012 werden wij alsnog 

geconfronteerd met de aanwijzing ‘nieuw te ontwikkelen natuur’ op onze gehele huiskavel. Die zou 

op vrijwillige basis zijn maar later bleek dat onteigening door de provincie toch mogelijk zou zijn 

vanaf 2027. Om die reden zijn wij nu al 5 jaar bezig om weg te komen. We hopen door te kunnen aan 

de andere kant van het dorp maar door de huidige stikstofmisère kunnen we ons bedrijf niet 

verplaatsen. De huidige boer op het betreffende melkveebedrijf is intussen 72. 

Het is niet dat ik weg wil uit mijn gebied. We zien het langzaam verwoest worden door de jaren lange 

werkzaamheden onder de vlag van de provincie en het rijk. De 15 hectare natuur die wij in gebruik 

hadden was een prachtig gebied: het bestond uit akkers, stukken moeras, bos en wat kleine stukjes 

land. We beheerden dit extensief door alleen jongvee en droge koeien te beweiden. Mest kwam er al 

jaren niet meer omdat het moest ‘verschralen’. Er kwamen ontzettend veel bijzondere flora voor 

waar menige natuurkenner van onder de indruk was. Daarnaast zagen we regelmatig een ree lopen 

en zelfs reekalfjes, fazanten, hazen en diverse vogelsoorten. Totdat we 3 jaar geleden het land niet 

meer mochten beweiden. Een jaar later is er de hele winter met 17 rupskranen en vele dumpers 

gewerkt tot wat het nu is. Niks is er meer van over. Duizenden bomen zijn gerooid. Het was de hele 

winter een grote verlichte bouwput. Het wild is weggetrokken en alle bijzondere planten waar wij 

netjes omheen maaiden zijn verdwenen met de graafwerkzaamheden. Gevolg is nu dat er een bijna 

onbewerkbaar gebied is achter gelaten wat een of twee keer per jaar ‘beheerd’ wordt door met 

grote loonwerkersvoertuigen te maaien en af te voeren. Wij zien letterlijk het wild wegvluchten en 

een grote rotzooi ontstaan en weinig begroeiing meer.  

Commissieleden en gedeputeerde: heroverweeg dit beleid ga alstublieft mét de deskundigen uit het 

gebied om tafel. Dat zijn wij. Dat zijn niét de beleidmakers & ecologen die vaak niet eens zijn wezen 

kijken. Zie de voedselproductie rond de stad als een zegen en niet als een vloek. U lijkt slachtoffer te 

zijn geworden van het moderne & seculiere ‘maakbaarheidsdenken’. Daarom wil ik u nog wijzen op 

dit document. Hierin is duidelijk te zien dat in de Oostelijke Vechtplassen 96% van de Habitats 

‘uitstekend’ scoren op de staat van instandhoudingsdoelstellingen. Rijst bij mij toch de vraag: is dat 

nu ondanks of dankzij de boeren die er nu nog omheen zitten?!  

 

Als ik dan in de stukken voor dit agenda punt lees over de doelstellingen en plannen die opgesomd 

worden in het UPLG springen de tranen in mijn ogen. Is het dan nóóit genoeg? Stopt deze waanzin 

die juist het averechtse effect bereikt dan nooit meer? Ik weet voor de volle 100% zeker dat wij na 7 

generaties wonen en werken in en vooral mét de polder het waardevoller achter laten dan dat nu 

gebeurd en gaat gebeuren. Als christen draag én voel ik de verantwoordelijkheid om de aarde te 

bewerken en bewaren. Dat is dan ook juist de reden dat wat er nu gebeurd mij zo veel pijn doet. De 

TBO’s geven ook veelvuldig aan dat ze zich verbazen over de enorme budgetten die beschikbaar zijn 

voor de aankoop en aanleg van nieuwe natuur. Ik begrijp wel waarom: dat smoelt goed naar de 

buitenwereld en helpt snel de doelstellingen te halen. Maar ze hebben amper budget voor beheer en 

het zal dus uitdraaien op een grote mislukking. Dat zijn wij rondom ons bedrijf nu al voor onze ogen 

voltrekken.  

Dan nog een twee punten van kritiek op de uitgangspunten van dit beleid. Er is nu veelvuldig uit 

verschillende onderzoeken gebleken dat de stikstofwetgeving aan alle kanten rammelt. We baseren 

ons dus op totaal verkeerde uitgangspunten. Daarnaast zorgt verwijderen van landbouwgrond een 



groter CO2 vraagstuk: landbouwgrond en landbouwgewassen nemen namelijk enorm veel CO2 op. 

De nieuwe natuur doet dit niet tot nauwelijks.  

In de stukken kom ik ook methaan uitstoot tegen als het gaat over klimaat. Het ideaal van 

‘extensiveren’ en/of biologisch worden gaat alleen maar zorgen voor meer methaanuitstoot. In de 

Kringloopwijzer (die wij als boer bij moeten houden om alles monitoren) scoor je namelijk slecht op 

de zogenaamde CO2 equivalenten als je veel grof en structuurrijk gras voert aan je koeien. Hier zit 

veel NDF in (celwanden) en die zorgen voor een hoge Methaanproductie in de modellen. De huidige 

visie op hoe wij boer zouden moeten zijn gaat er voor zorgen dat wij veel van dit soort gras aan onze 

koeien moeten voeren. Lage mest normen en extensiveren zorgen voor veel meer CO2 uitstoot door 

transportbewegingen van afvoer van mest en aanrukken van ruwvoer, krachtvoer en kunstmest. De 

kenmerkende kringloop van een melkveebedrijf wordt dus met dit beleid volledig doorbroken! 

Ik wens u veel wijsheid en verantwoordelijkheidsbesef bij het maken en uitvoeren van plannen op 

het prachtige, gevarieerde, boerenland.  

Rick Grootendorst 
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